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  Application of the empirically modified form of Stokes’ law proposed by Gill 

(1977-1979) to calculate ionic radii in non- aqueous solvents was carried out, using 

s-alkylisothiouronium bromide, iodide and picrate salts. The required single ionic 

conductance was obtained from literature.  

The comparison between the summation of the hydrodynamic radii (ri+ + ri-) 

and the distance (R) obtained from Fuoss’ conductance equation (1975—1980) 

indicates success of Gill’s equation in giving good information about the behavior of 

an ion in solution. In all cases under investigation, (ri) was found to represent the 

solvated ionic radius; hence the solvent ــ separated ion-pair model is preferred. 

  



 اللامائية المذبات صف القطر الأيوني في نتعليقات على توجيهات جيل لحساب 

 الملخص

ذًد انذساسح نرطثيق قاَىٌ اسرىك انُظشي انًؼذل تىاسطح انؼانى خيم في انفرشج 

نحساب َصف انقطش الأيىَي في انًزيثاخ غيش انًائيح تاسرخذاو أيلاذ  (و1979-و1975)

تشوييذاذىيىديذاذىتيكشاذالأيزثيىسوَيىو، وقذ اسرخذو في هزِ انذساسح َصف انقطش انًفشد انًذوٌّ 

. في َرائح انذساساخ انساتقح

انري Rوانًسافح  -ri و+riأوضحد انًقاسَح تيٍ يدًىع أَصاف الأقطاس انهيذسوديُاييكيح

َداذ ذطثيق يؼادنح خيم  (و1985-1975)ذىّ انحصىل ػهيها يٍ ذطثيق يؼادنح فىس نهرىصيم 

. في إػطاء يؼهىياخ خيذج ػٍ سهىك الأيىَاخ في انًحانيم

ذًثم الأيىٌ انًزاب وتانراني يفضم  (ri)وفي خًيغ انحالاخ انري ذًد ػهيها انذساسح وخذ أٌ 

 .الأيىٌ انًزدوج انًُفصم- اسرخذاو ًَىرج انًزية


